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Vent på Herren

STUDIE 13

OVERSIGT
De fleste børn og voksne har svært ved at 
vente. Venter man på noget, skal det helst 
ske her og nu. Personlighed spiller også ind. 
Nogle er flegmatiske og overvejende, andre 
er impulsive og utålmodige. Gud har skabt os 
forskellige – det skal ikke ses som et problem.

Som troende bærer vi nok disse egenskaber 
med os. I salmerne såvel som i resten af 
Bibelen er der mange antydninger om, at Gud 
ikke nødvendigvis har travlt på samme måde 
som os. At vente på Herren, at ikke løbe foran 
ham, at hvile i tillid, at overlade ting i vores 
liv til Guds indgriben, det er noget, som kan 
være svært for os, specielt i en verden, hvor 
alt ordnes med et klik. 

Hvad kan vi lære af personer som Moses, 
Abraham og Sara, Josef, David, Simon Peter, 
Judas og Paulus i lys af tålmodighed og at 
vente på Herren? Er det svært for os at vente 
på Guds rige?
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Vi er alle forskellige
Vores verden er ofte indrettet på en lineær måde 
fra vi fødes, til vi dør. Børnehave, skole, uddannelse, 
arbejde og familieliv er alle størrelser, hvor sam-
fundet omkring os har krav og mekanismer, der 
søger at effektivisere og ensrette alt, så der bliver 
mindre plads til det, der stikker ud. Her kan menne-
sker komme i klemme. Vi er nemlig alle forskellige. 
Bibelens fortælling er også præget af Guds ageren 
igennem menneskelige erfaringer, forskellige per-
sonligheder og begivenheder, hvor vores dårlige 
beslutninger medfører, at Gud må justere kurs. 
Hvilke styrker og svagheder er der i disse forhold i 
en familie, et fællesskab, eller i ens trosliv. Hvordan 
kan vi anerkende enhvers måde at være skabt på 
og samtidig støtte og hjælpe hinanden? 

Hvile uden frygt
Den bibelske fortælling begynder med Gud som 
skaber og Guds hvile, hvor Gud og menneske skulle 
være sammen. Denne tanke henvises der til ved 
udgangen af Egypten, hvor Israel skulle hvile og 
vente på Herren, mens de var på rejse. Dette gik 
imidlertid ikke så godt, og Paulus omtaler således, 
at der er en hvile tilbage for Guds folk. Du kan ikke 
hvile, når frygten er i hjertet. Jesus opmuntrer os 
til at hvile i troen på ham og ikke frygte noget for 
fremtiden og verdens afslutning. Han opmuntrer os 
til at se frem til den endelige hvile, der er et resultat 
af at vente på Gud i vores liv. Evangeliet er grund-
læggende de gode nyheder om, at Gud frelser os, 
mens vi hviler, da vi intet selv kan gøre for at frelse 
os selv eller verden. Måske er dette også essensen 
af de tre engles budskab i Åbenbaringen?

Noter
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Kommentarer til studie 13

Sl 130 | Fra dybet
Salmen er et eksistentielt råb fra det dybeste hos et fortvivlet menneske. 
Erkendelsen af synd og skyld tvinger David til Gud, som han håber vil give 
tilgivelse. Men ventetiden er fortvivlende og desperat. 

Men er det os, der skal vente på Gud, eller Gud, der venter på os? 
Hvad er årsagerne til en sådan ” ventetid“ på oplevet tilgivelse? 

Endelig bevæger David sig fra personlig til national fortvivlelse og længsel 
efter tilgivelse og en ny start. Han afslutter med et tillidsfuldt løfte om, at 
Gud virkelig vil tilgive vores synder. 

Hvordan kan vi være sikre på, at det er sandt, at Gud virkelig vil vise barm-
hjertighed?

Sl 37,1-11 | Sådan som kristne burde være... !
Som kristne skal vi stole på Herren og ikke lade de onde og det onde øde-
lægge eller forstyrre os, skriver David. 

Øh... men bør vi ikke rase mod og bekæmpe ondskab og uretfærdighed i 
verden? Skal vi ikke reagere og modstå ondskab her og nu, selv om vi ved, at 
dommedag kommer, og at Vorherre vil tage sig af lovovertræderne?

Hvad betyder det at vente på Herren, når vi står over for det onde – hvor 
tålmodige bør vi være?

Rom 8,18-27 | Håbløst liv – eller?
Hvad er forskellen mellem håb og vished?

Hvordan kan man leve et liv uden håb?
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Hvad betyder håbet om frelse og evigt liv for vores hverdag her og nu?

Hvordan kan Ånden hjælpe os med at finde håb og mening i livet?

2 Pet 3,1-7 | Håb fra historien
Hvordan kan erfaringer fra historien styrke håbet i vores hverdag?

Hvilke historiske begivenheder beskrevet i Bibelen finder du tros- og  
håbsstyrkende?

Hvor stærkt er håbet om Jesu genkomst for dig i din hverdag? 

Er håbet om Jesu genkomst noget, du ofte deler med venner og bekendte, 
som du taler med? Hvorfor/hvorfor ikke?

Eftertanke
At vente på noget, man virkelig glæder sig til, kan være svært at holde ud og 
føles uendeligt langt. Det gælder både i trafikpropper og hos lægen. Og på 
dødslejet hos et alvorligt sygt familiemedlem.

Hvad gør du i praksis, når du skal vente? 

Hvad kan vi bruge ventetid til?

Hvordan kan vi bruge ventetiden til Jesu genkomst?


